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Z Á P I S N I C A  

z 6. zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Gemerskej Hôrke, 
konaného dňa 29.3.2023 v zasadačke Obecného úradu v Gemerskej Hôrke 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny (viď. príloha) 

Starosta obce:  Gejza Milko  

Poslanci : PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala, Peter Iván, 
Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 

Ďalší prítomní: Margita Kisfaludiová – hlavná kontrolórka obce 

 Angela Lenkeiová – účtovníčka obce 

Zapisovateľka: Ing. Eleonóra Iván 

Hostia: Štefan Polák 

Návrh programu : 

1. Otvorenie zasadnutia 

a) Určenie zapisovateľa 

b) Schválenie programu zasadnutia 

c) Určenie overovateľov zápisnice 

2. Kontrola úloh z predchádzajúcich zasadnutí 

3. Zásady odmeňovania poslancov obecného zastupiteľstva - návrh 

4. Voľba členov komisií obecného zastupiteľstva 

5. Programový rozpočet obce na r. 2023-2025 – návrh 

a) Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu 

b) Stanovisko komisie finančnej, majetkovej a pre podporu podnikania k návrhu rozpočtu 

6. Zámer zámenného prevodu majetku obce z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

7. Zámer výstavby obecných nájomných bytov – návrh Doming s.r.o. 

8. Informácia starostu obce o došlých žiadostiach 

a) Žiadosť ZO Jednota dôchodcov na Slovensku o finančný príspevok 

b) Žiadosť obyvateľov domov č. 3,4 a 5 o úpravu prístupovej cesty 

c) Žiadosť Kataríny Benyüsovej o vyčistenie Mlynského potoka 

d) Žiadosť OZ Horkai o zrušenie časti uznesenia – Uznesenie č. 12/5-2023 bod B. 

9. Rôzne 

10. Záver 

  



Zápisnica zo zasadnutia OZ v Gemerskej Hôrke  Strana 2/10 

K bodu 1: Otvorenie 

Zasadnutie otvoril starosta obce Gejza Milko, ktorý na úvod privítal všetkých prítomných. Starosta 

skonštatoval, že počet prítomných poslancov OZ je 6 a zasadnutie OZ je uznášaniaschopné. 

K bodu 1a) Určenie zapisovateľa 

Starosta určil za zapisovateľa zápisnica pani Ing. Eleonóra Iván, zamestnankyňu Obecného úradu. 

Pani Ing. Eleonóra Iván poznamenáva, že zasadnutie bude nahrávané diktafónom, pre účely spísania 

zápisnice. 

K bodu 1b) Schválenie programu zasadnutia 

Pán starosta predniesol návrh programu zasadnutia, ktorý bol poslancom rozposlaný v pozvánke na 

zasadnutie OZ a bol taktiež zverejnený na úradnej tabuli obce, ako aj na webovom sídle obce 3 dni 

pred zasadnutím OZ. 

Nakoľko nikto z prítomných poslancov nemal žiadne pripomienky, starosta dal o návrh programu 

zasadnutia hlasovať. 

Hlasovanie  Pč.hlasov  Menovite: 
Za: 6  PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,  
  Peter Iván, Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa,  
Proti: 0   
Zdržal sa:  0 
Neprítomný:   1 Róbert Vajda 
 
Starosta na základe výsledku hlasovania skonštatoval, že program rokovania OZ bol schválený. 
 

 K bodu 1c) Určenie overovateľov zápisnice 

Starosta obce za overovateľov zápisnice navrhol pána Mgr. Dávida Balázsa a Petra Ivána. 

Hlasovanie  Pč.hlasov  Menovite: 
Za: 6  PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,  
  Peter Iván, Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa,  
Proti: 0   
Zdržal sa:  0 
Neprítomný:  1 Róbert Vajda 

OZ za overovateľov zápisnice určilo Mgr. Dávida Balázsa a Petra Ivána. 

K bodu 2: Kontrola úloh z predchádzajúcich zasadnutí 

Rekonštrukcia ČOV Gemerská Hôrka 

Starosta informuje poslancov OZ, že firma PROX T.E.C. Poprad, s.r.o. pristúpila ku realizácií 
stavebného diela, ktoré bude pravdepodobne dokončené v apríly 2023. Starosta obce v tejto 
súvislosti uvádza, že ešte stále existujú určité nejasnosti, čo sa týka spôsobu financovania projektu 
z poskytnutého nenávratného finančného príspevku vo výške 227 733,29 EUR.  

Obhliadka pozemku navrhovaného na zámenu 

Starosta dáva na vedomie poslancom OZ, že v zmysle uznesenia Obecného zastupiteľstva č. 6/5-2023 
zo dňa 15.2.2023 starosta obce Gejza Milko, Peter Iván a PhDr.Alexander Ambrus dňa 02.03.2023 
vykonali obhliadku pozemku, za prítomnosti Ing. Ľuboša Mjachkéhozo strany spoločnosti Essity. 
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Prítomní zhodne konštatovali, že predmetom navrhovanej zámeny je pozemok obce ležiaci pod a za 
existujúcim betónovým plotom, ktorý už dlhé roky používa spoločnosť Essity s.r.o. Ide o vlastne 
vysporiadanie majetko-právnych vzťahov k tomuto pozemku so zreteľom na skutočný stav. 

Príchod poslanca Róberta Vajdu o 16:15 hod. Počet prítomných poslancov je 7. 

 Pohľadávky obce z neplatenia nájomného za prenájom bytov vo vlastníctve obce 

Pán starosta informuje poslancov OZ, že za obdobie 2015-2022 obec eviduje pohľadávky za 
neuhradené nájomné vo výške 9 858,06 EUR a za neuhradené poskytnuté služby (dodávka vody) vo 
výške 5 096,20 EUR, celkom 14 954,26 EUR. Celkove sa jedná o 10 nájomníkov.  

Návrh VZN o verejnej kanalizácií 

Zástupca starostu obce oboznamuje poslancov OZ o príprave návrhu VZN o verejnej kanalizácií a 
odpadových vodách, ako aj návrhu zmluvy o odvádzaní odpadových vôd verejnou kanalizáciou, ktorú 
obec uzatvorí s producentmi odpadových vôd napojených na verejnú kanalizáciu. Dodáva, že 
uvedené dokumenty sú rozpracované a počíta sa s tým, že predložené budú obecnému zastupiteľstvu 
na schválenie v máji alebo v júni 2023, po zhromaždení a spracovaní údajov týkajúcich sa 
producentov odpadových vôd na území obce Gemerská Hôrka. 

Starosta skonštatoval, že poslanci OZ berú informáciu o došlých žiadostiach na vedomie a dáva o tom 
hlasovať. 

Hlasovanie  Pč.hlasov  Menovite: 
Za: 7  PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,  
  Peter Iván, Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa,  Róbert Vajda 
Proti: 0   
Zdržal sa:  0 
Neprítomný:  0  

K bodu 3: Zásady odmeňovania poslancov obecného zastupiteľstva - návrh 

Podľa pána starostu účelom týchto zásad je určenie pravidiel odmeňovania poslancov OZ. Pán PhDr. 
Alexander Ambrus pripomienkuje, že na predchádzajúcej schôdzi zásady odmeňovania poslancov OZ, 
navrhnuté hlavnou kontrolórkou obce, neboli schválené. Tieto zásady vychádzajú z návrhu 
predloženého hlavnou kontrolórkou, avšak s doplnením chýbajúcich častí, napr. určením odmeny 
členov komisií za každé zasadnutie vo výške 20 eur, vrátane členov, ktorí nie sú poslancami OZ. 

Pán Marek Szabó Dózsa a pán Róbert Vajda nechápu, že z akého dôvodu bol tento bod opätovne 
zaradený do programu zasadnutia, keď o tom OZ hlasovalo na predchádzajúcom zasadnutí OZ. 

Nakoľko poslanci OZ nemali ďalšie pripomienky pán starosta dáva hlasovať o zásadách odmeňovania 
poslancov OZ. 

Hlasovanie     Pč.hlasov            Menovite: 

Za:       3    PhDr. Alexander Ambrus, , Ing. Peter Gubala, Gejza Milko,  
Proti:       2                 Marek Szabó Dózsa, Róbert Vajda 
Zdržal sa:         2   Mgr. Dávid Balázs, Peter Iván 
Neprítomný:        0       

Starosta na základe výsledku skonštatoval, že OZ neschvaľuje Zásady odmeňovania poslancov OZ. 

K bodu 4: Voľba členov komisií obecného zastupiteľstva 

Po vzájomnej dohode poslancov OZ, sa tento bod presúva na ďalšie zasadnutie OZ. Pán starosta dáva 
o tom hlasovať. 
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Hlasovanie  Pč.hlasov  Menovite: 
Za: 7  PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,  
  Peter Iván, Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa,  Róbert Vajda 
Proti: 0   
Zdržal sa:  0 
Neprítomný:  0 

OZ na základe jednoznačného hlasovania sa tento bod presúva na ďalšie zasadnutie OZ. 

K bodu 5: Programový rozpočet obce na r. 2023-2025 – návrh 

a) Stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu 

Pani kontrolórka predkladá poslancom OZ stanovisko k návrhu rozpočtu obce na rok 2023 a roky 
2024 a 2025. Uvádza, že stanovisko bolo spracované na základe návrhu viacročného rozpočtu na roky 
2023 – 2025 a programového rozpočtu na roky 2023-2025, zverejneného na web stránke a na 
úradnej tabuli obce. 

Dodáva že návrh rozpočtu je v členení na 3 časti: bežný, kapitálový, finančné operácie. Ide 
o programový rozpočet skladajúci sa z 14 programov. 

Návrh rozpočtu zohľadňuje finančné požiadavky plynúce z účinných VZN obce, ktoré majú vplyv na 
príjmovú alebo výdavkovú časť rozpočtu. 

Kompletný návrh rozpočtu bol zverejnený na web stránke obce dňa 8. marca 2023. Odkaz na 
rozpočet na web stránke a základné parametre návrhu boli zverejnené aj na úradnej tabuli obce. Bola 
taktiež dodržaná 15 dňová lehota možnosti prerokovania a pristúpenia k hlasovaniu o predloženom 
návrhu keďže sa zasadnutie koná 29.3.2023. 

Príjmová časť rozpočtu počíta pre rok 2023 s rozpočtovanými príjmami celkom vo výške 1 222 686,00 
Eur. Výdavková časť rozpočtu počíta pre rok 2023 s rozpočtovými výdavkami vo výške 1 159 452,00 
Eur. Navrhovaný rozpočet obce na rok 2023 je prezentovaný ako prebytkový. Prebytok rozpočtu vo 
výške 63 234 Eur je z bežných príjmov z kapitálových príjmov a z finančných operácií. Ďalej rozpočet 
premieta vo výdavkovej časti do mzdových nákladov podstatné navyšovanie mzdových nákladov 
zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme, ktorým sa má na základe národných 
kolektívnych dohôd zvyšovať plat od januára 2023 o 7 % a od septembra o ďalších 10 %. V roku 2023 
sa v rámci príjmovej časti obce rozpočtu počíta s kapitálovými príjmami v celkovej výške 216 390 Eur. 
Ide o finančné prostriedky z transferov, ktoré sú obci poskytnuté v rámci verejnej správy na realizáciu 
projektov „Rekonštrukcia ČOV“. Vypracovanie projektovej dokumentácie ČOV (6200,0 Eur). 
Významnú úlohu vo výdavkovej časti rozpočtu na rok 2023 budú zohrávať výdavky na energie.  

V návrhu rozpočtu výdavkových finančných operácií sú plánované splátky úverov: 

 Úver ŠFRB – splátka ročne 2398 Eur 

 Úver ŠFRB 11 b.j. splátka ročne 10 482 Eur 

Hospodársky výsledok finančných operácií je naplánovaný ako prebytkový, v celkovej sume 49 497,00 
Eur. 

Páni kontrolórka konštatuje, že návrh rozpočtu obce Gemerská Hôrka na rok 2023 a návrh 
viacročného programového rozpočtu na roky 2024-2025 je spracovaný v súlade so všeobecne 
záväznými právnymi predpismi. Na základe uvedených skutočností odporúča OZ schváliť programový 
rozpočet obce Gemerská Hôrka za rok 2023 a návrh viacročného rozpočtu obce Gemerská Hôrka na 
roky 2024-2025. 

Pán Mgr. Dávid Balázs informuje OZ, že dňa 1. marca sa konalo I. zasadnutie Komisie finančnej, 
majetkovej a pre podporu podnikania, kde došlo k preskúmaniu návrhu rozpočtu. Navrhujú zníženie 
dotácie na cirkev z 3000,00 Eur na 1000,00 Eur z dôvodu nepodanej žiadosti, zníženie sumy dotácie 
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zo strany obce na činnosť DHZ z 1500,00 Eur na 0,00 Eur, dohoda pre správcu multifunkčného ihriska 
bola znížená z 1430,00 Eur na 600,00 Eur, bola znížená aj dotácia na činnosť Korona z 500,00 Eur na 
0,00 Eur, znížená suma dotácie z 300,00 Eur na 0,00 z dôvodu nepodanej žiadosti, zníženie výdavkov 
na naftu (obecný automobil) z 2000,00 Eur na 1500,00 Eur. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus pripomína, že včera rozposlal poslancom OZ svoje pripomienky 
k návrhu rozpočtu na rok 2023, ako aj Rozpočtový harmonogram na z. 2023. 

Ide o nasledovné pripomienky: 

 Rozpočet sa zostavuje na celý rok, nie na trištvrte roka.  

 Rozpočtový harmonogram uvádza presné termíny, ktorých by sme sa mali aj my pridržiavať. 

 Pri príprave predloženého návrhu rozpočtu obce sa na strategické zámery (investičné akcie) 
obce ako si zabudlo, hoci OZ o nich už viackrát rokovalo. 

 O podnikateľskej činnosti obce v predloženom návrhu rozpočtu už niet žiadnej zmienky. 
Napriek tejto skutočnosti, považuje za vhodné, aby sa podnikaniu obce venovala náležitá 
pozornosť, a to so zreteľom na skúsenosti a na výsledky hospodárenia obce v tejto oblasti  
v rokoch 2020-2022.  

Dodáva, že rozpočet bol zostavený nedbalo. 

Pán Mgr. Dávid Balázs pripomína, že komisia neplánovala s kapitálovými výdavkami pretože ich OZ 
neschválilo. Podľa pána starostu o tom rozhodovalo OZ na 2 zasadnutí OZ. Pán Mgr. Dávid Balázs ale 
dodáva, že v tomto prípade išlo o rozpis cca 20 investičných zámerov, o ktoré ale OZ nehlasovalo. Pán 
Mgr. Dávid Balázs ďalej dodáva, že do úvahy treba brať aj to, aká výzva bude v najbližšom období 
vypísaná. 

Pani Angela Lenkeiová pripomína pánovi PhDr. Alexandrovi Ambrusovi, že 9.2.2023 mu zaslala 
rozpočet na prípadné pripomienky. Vyčíta mu, že prečo svoje pripomienky k rozpočtu neadresoval 
jej, jednak aj z dôvodu toho, že pán PhDr. Alexander Ambrus je prítomný na obecnom úrade každý 
deň. Podľa pána PhDr. Alexandra Ambrusa bolo to z toho dôvodu, aby sa aj ostatní poslanci OZ 
podieľali na príprave rozpočtu nie len on.  

Pani Angela Lenkeiová dáva na vedomie, že ak obec plánuje kapitálový výdavok, tak musí počítať aj s 
kapitálovým príjmom, pretože rozpočet nemôže byť schodkový. Pán PhDr. Alexander naznačuje, že 
výhľadový rozpočet na roky 2024–2025 je nezáväzný, záväzný je iba rozpočet na r. 2023. Dodáva, že 
je za to, aby príprave rozpočtu rozpočtový harmonogram bol dodržaný.  

Pán Marek Szabó Dózsa navrhuje, aby sa obec zapájala do výziev, na ktoré už má vypracované 
projekty. 

Pán starosta naznačuje, že obec už musí mať vypracované projekty skôr než vyjde výzva.  

Pán Mgr. Dávid Balázs pripomína poslancom OZ, že v predošlom volebnom období bývalý starosta 
bol kritizovaný za vypracovanie projektov k výzvam, a teraz to nie je problém. 

Pán Peter Ivan je zato, aby poslanci OZ boli vedomí toho, ktorými projektami obec disponuje a potom 
sa rozhodli do ktorej výzvy sa má obec zapojiť. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus naznačuje, že je potrebné prepracovať projekt na Zberný dvor z dôvodu 
chyby v projekte. Podľa Róberta Vajdu chybu musí opraviť ten, kto ju vypracoval, takže projektant. 

Pán Peter Gubala navrhuje aby sa obec zapájala do výziev zamerané na vybudovanie chodníkov 
a rekonštrukciu ciest v obci. Pán Róbert Vajda ale hovorí, že v mnohých prípadoch je problém ten, že 
obec nie je vlastníkom týchto pozemkov. 

Pani Angela Lenkeiová informuje poslancov OZ, že obci vyrubili poplatok za vypúšťanie odpadových 
vôd vo výške 8 112,18 Eur. Pán Marek Szabó Dózsa sa pýta, kto vyrubil obci tento poplatok? Poplatok 
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vyrubil Slovenský vodohospodársky podnik. Pán starosta dodáva, že 6x ročne odoberajú vzorky a v 1 
alebo v 2 prípadoch vyšla vysoká koncentrácia škodlivých látok. 

Pán Milko Gejza poznamenáva, že obec mala vrátiť poskytnuté finančné prostriedky na výstavbu 
3. linky ČOV z dôvodu toho, že teraz v auguste má vyjsť nová výzva na vybudovanie novej ČOV. 

Pán Polák Štefan z radu obecenstva sa pýta, či ČOV bude mať dostatočnú kapacitu v prípade ak dôjde 
k výstavbe novej bytovej jednotky. Podľa PhDr. Alexandra Ambrusa po rekonštrukcii ČOV bude 3 
mesačná skúšobná prevádzka a na základe analýz z odberu vzoriek sa stanoví aká je výška 
koncentrácie škodlivých látok vypúšťaných do povrchových vôd.  

Podľa Róberta Vajdu nech je pre obec prvoradé premiestnenie čističky. 

Pán Róbert Vajda sa pýta pani účtovníčky, aké projekty má obec vypracované? Podľa PhDr. Alexandra 
Ambrus a Angely Lenkeiovej ide o projekty: výstavba nízkoštandardných bytov, zberný dvor, verejné 
osvetlenie, rozšírenie kapacity Materskej školy.... 

Keďže poslanci nemali žiadne ďalšie otázky pán starosta dáva hlasovať za programový rozpočet na 
rok 2023. 

Hlasovanie  Pč.hlasov  Menovite: 
Za: 2  Mgr. Dávid Balázs, Peter Iván,  
Proti: 1  Marek Szabó Dózsa 
Zdržal sa:  4 PhDr. Alexander Ambrus, Ing. Peter Gubala, Gejza Milko, Róbert Vajda 
Neprítomný:  0  

Pán starosta na základe výsledku hlasovania skonštatoval, že rozpočet nebol schválený. 

K bodu 6: Zámer zámenného prevodu majetku obce z dôvodu hodného osobitného zreteľa 

Pán Peter Iván informuje poslancov OZ, že vykonali obhliadku terénu, na základe ktorého došli 

k záveru, že novo vybudovaný plot bude umiestnený na rovnaké miesto ako súčasný. V tomto zámere 

dôjde k výmene parcely registra „C“ 844/120 za parcelu registra „C“ č. 844/122. 

Nakoľko poslanci nemali ďalšie otázky pán starosta dáva hlasovať o zámere zámenného prevodu 

majetku obce z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 

Hlasovanie  Pč.hlasov  Menovite: 
Za: 6  PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala, Peter 

Iván, Gejza Milko, Róbert Vajda  
Proti: 0   
Zdržal sa:  1 Marek Szabó Dózsa  
Neprítomný:  0  

Na základe výsledku hlasovanie poslanci OZ schvaľujú zámer zámenného prevodu majetku obce. 

K bodu 7: Zámer výstavby obecných nájomných bytov – návrh Doming s.r.o. 

Pán starosta informuje OZ, že výstavba obecného nájomného bytu je plánovaná vedľa kotolne 

v blízkosti bytového domu so súpisným číslom 388.  

Pán PhDr. Alexander Ambrus k zámere výstavby dodáva, že nie je zato, aby bola postavená rovnako 

nekvalitná bytovka ako 11. bytová jednotka.  

Pán Peter Iván dáva do pléna otázku: Nemali by sme sa spýtať na názor občanov žijúcich v tesnej 

blízkosti? Zatiaľ sa tu nastoluje len otázka toho, či OZ súhlasí alebo nesúhlasí so zámerom výstavby 

nového bytového domu – dodáva pán PhDr. Alexander Ambrus. 
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Pán Róbert Vajda dodáva, že realizácia výstavby 11 byt. jednotky spol. Doming s.r.o. bola nekvalitná. 

Podľa pána starostu všetko závisí od stavebného dozoru. Pán Štefan Polák z obecenstva navrhuje, 

aby plánovaná bytovka mala ešte jedno poschodie z dôvodu symetrie s bytovkou so súpisným číslom 

388. 

Pán Marek Szabó Dózsa konštatuje, že pri výstavby tejto bytovky obci bude poskytnutý úver, ktorý 

bude musieť splácať. To znamená, že obec musí uzatvoriť nájomnú zmluvu s takými občanmi, ktorí to 

budú schopní splácať. 

Pán Róbert Vajda sa zaujíma koľko bytov bude mať nová bytovka? 16 - dodáva pán starosta. 

Podľa PhDr. Alexandra Ambrusa zatiaľ to je len architektonická štúdia. Následne sa dá vypracovať 

projektová dokumentácia, ktorá nám vyčísli koľko bude tento projekt stáť. 

Pán Peter Iván pripomienkuje, že problém tu bude hlavne s garážami, ktoré sú umiestnené na 

pozemku výstavby novej bytovky. Dodáva ešte, že už teraz je nedostatočná kapacita parkovacích 

miest pre obyvateľov už existujúcich bytoviek. Podľa pána starostu nové parkovacie miesta by sa 

mohli vybudovať vedľa ČOV. 

Keďže poslanci nemali ďalšie otázky pán starosta dáva hlasovať o zámere výstavby obecných 

nájomných bytov. 

Hlasovanie  Pč.hlasov  Menovite: 
Za: 7  PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,  
  Peter Iván, Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa,  Róbert Vajda 
Proti: 0   
Zdržal sa:  0 
Neprítomný:  0 

OZ na základe výsledku hlasovania schvaľuje zámer výstavby obecných nájomných bytov. 

K bodu 7: Informácia starostu obce o došlých žiadostiach 

a) Žiadosť ZO Jednota dôchodcov na Slovensku o finančný príspevok 

Ako novo zakladaná organizácia JDS v Gemerskej Hôrke žiada OZ aby umožnilo využívať bezplatne 
miestnosti Kultúrneho domu, klubu dôchodcov a futbalové ihrisko. Zároveň žiadajú o pridelenie 
a schválenie finančnej pomoci na rok 2023, ktorú by využili na akcie ako sú: 

MDŽ (darčeky, občerstvenia) – 200,00 Eur 

Na zasadnutie 3x do roka s hudbou a občerstvením – 3x 300 Eur 

Výlety 2x do roka, zabezpečenie dopravy s autobusom - hradí Obec 

Príspevok na športové predmety ako stolný tenis, šachovnica a iné športové prostriedky 500 Eur 

Príspevok na dokúpenie kuchynských potrieb do klubu dôchodcov – 200 Eur 

Pán Róbert Vajda sa pýta: Teraz sa založil nový spolok klubu dôchodcov? Nemôže byť len jeden klub 
dôchodcov? Podľa pána starostu ustanovujúce zasadnutie ZO Jednota dôchodcov bolo síce zvolané, 
ale miestna organizácia sa nezaložila. Podľa názoru PhDr. Alexandra Ambrusa pokiaľ sa miestna 
organizácia nezaloží, jej žiadosť je bezpredmetná. Druhá vec podľa Mareka Szabó Dózsu je to, že 
žiadosť o finančný príspevok mali podať do 15. decembra 2022. Pán Marek Szabó Dózsa navrhuje, 
aby bol predložený zoznam členov ZO Jednoty dôchodcov na Slovensku v Gemerskej Hôrke. 

Keďže poslanci nemali ďalšie otázky pán starosta dáva hlasovať o neschválení žiadosti ZO Jednota 
dôchodcov na Slovensku. 
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Hlasovanie  Pč.hlasov  Menovite: 
Za: 7  PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,  
  Peter Iván, Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa,  Róbert Vajda 
Proti: 0   
Zdržal sa:  0 
Neprítomný:  0 

OZ na základe výsledku hlasovania neschválilo poskytnutie finančného príspevku pre ZO Jednota 

dôchodcov na Slovensku. 

b) Žiadosť obyvateľov domov č. 3, 4 a 5 o úpravu prístupovej cesty 

Obyvatelia domov 3, 4, 5 žiadajú o úpravu prístupovej cesty. Táto požiadavka bola už niekoľko krát 

žiadaná z ich strany, ale bohužiaľ do dnešného dňa nebola zrealizovaná. Z uvedeného dôvodu 

opätovne žiadajú, aby vedenie zabezpečilo vyasfaltovanie tejto cesty. 

Pán Marek Szabó Dózsa sa pýta: kto je vlastníkom tejto prístupovej cesty? Obec? Pán stastosta nemá 

vedomie o tom, že by vlastníkom prístupovej cesty bola obec. Pán Ing. Peter Gubala dáva na vedomie 

OZ, že vlastníkmi týchto pozemkov sú Erika Halkovičová a Tóth Ľudovít.  

PhDr. Alexander Ambrus poznamenáva, že argument vlastníctva príliš neobstojí, pretože obec 

v minulosti upravila a vyasfaltovala už aj takú cestu, ktorej vlastníkom nie je obec, ale poslanec 

obecného zastupiteľstva. 

Keďže poslanci nemali ďalšie otázky pán starosta dáva hlasovať o úprave prístupovej cesty domov 3, 

4, 5. 

Hlasovanie  Pč.hlasov  Menovite: 
Za: 0  
Proti: 4  PhDr. Alexander Ambrus, Ing. Peter Gubala, Gejza Milko, Marek Szabó 

Dózsa 
Zdržal sa:  3 Peter Iván, Róbert Vajda, Mgr. Dávid Balázs 
Neprítomný:  0 

OZ neschvaľuje žiadosť obyvateľov domov č. 3, 4 a 5 o úpravu prístupovej cesty, z dôvodu toho, že 

prístupová cesta nie je vo vlastníctve obce. 

c) Žiadosť Kataríny Benyüsovej o vyčistenie Mlynského potoka  

Pani Katarína Benyüsová žiada o vyčistenie potoka /Gizella utca/, nakoľko v potoku sa nachádzajú 

nečistoty, nánosy. Tieto spôsobujú zaplavenie ich pozemku, ktorá sa znehodnocuje a tým pádom 

neslúži k účelu využitia. Nedá sa obrábať. Na základe uvedenej skutočnosti spoločnosti vznikajú 

straty. 

Pán Róbert Vajda nechápe prečo s touto žiadosťou sa obrátili na obec, keďže podľa jeho vedomia je 

to v kompetencii Povodia Hrona. Podľa PhDr. Alexandra Ambrusa potok musí udržiavať obec. Pán 

starosta zároveň dodáva, že oni uhrádzajú daň za pozemok, ktorý ale nemôžu využívať. Problém je 

ten, že koryto potoka je vyššie ako obrábaná poľnohospodárska pôda tým pádom, nečistoty sa 

dostávajú na ňu – dodáva pán PhDr. Alexander Ambrus.  

Keďže poslanci nemali ďalšie dotazy berú žiadosť Kataríny Benyüsovej o vyčistenie Mlynského potoka 

na vedomie. 
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Hlasovanie  Pč.hlasov  Menovite: 
Za: 7  PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Ing. Peter Gubala,  
  Peter Iván, Gejza Milko, Marek Szabó Dózsa,  Róbert Vajda 
Proti: 0   
Zdržal sa:  0 
Neprítomný:  0 

d) Žiadosť OZ Horkai o zrušenie časti uznesenia – Uznesenie č. 12/5-2023 bod B. 

Kuratórium Občianskeho združenia HORKAI žiada o zrušenie časti uznesenia schválenej OZ obce zo 

dňa 15.2.2023 a to Uznesenie č.12/5-2023 bod B. podľa ktorého obecné zastupiteľstvo schvaľuje 

bezplatné poskytnutie miestností Kultúrneho domu (veľkej a malej sály) občianskemu združeniu 

HORKAI, a to tak pre účely valného zhromaždenia, ako aj na organizovanie rôznych kultúrnych akcií 

pre obyvateľov obce a širšieho okolia. 

Svoju žiadosť odôvodňujú z dôvodu toho, že niektorí členovia OZ HORKAI dostali enormný počet 

negatívnych odoziev a osobných útokov zo strany niektorých poslancov a tiež z radu občanov. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus schvaľuje rozhodnutie OZ HORKAI. Zároveň opätovne predkladá návrh 

uznesenia ustanovujúceho zásadu bezplatného poskytovania priestorov vo vlastníctve obce všetkým 

neziskovým organizáciam, ktoré pôsobia v obci, na usporiadanie valných zhromaždení, porád, schôdz 

a iných zasadnutí. Pokial uvedené neziskové organizácie priestory obce mienia využiť na také 

podujatia a akcie, z ktorých im plynie určitý zisk (napríklad výberom vstupného na plesy, zábavy, 

koncerty a iné podujatia), za prenájom predmetných priestorov zaplatia nájomné podľa platného 

sadzobníka Kultúrneho domu alebo vo výške určenej starostom obce. 

Podľa názoru pána Róberta Vajdu by sme nemali trestať tých, ktorí sa podieľajú na zveľadení 

a obohatení kultúrnej činnosti v obci. 

Pán PhDr. Alexander Ambrus je naďalej toho názoru, že pokiaľ neziskovÿm organizáciám z činností 

vykonávaných v priestoroch obce plynie zisk, tak za prenájom týchto priestorov by mali platiť. Pán 

Marek Szabó Dózsa ale vysvetľuje, že zisk ktorý získajú, obrátia v prospech obce na usporiadanie 

ďalších akcií.  

Nakoľko poslanci nemali ďalšie otázky pán starosta dáva hlasovať o zrušenie časti uznesenia – 

Uznesenie č. 12/5-2023 bod B. 

Hlasovanie  Pč.hlasov  Menovite: 
Za: 3  PhDr. Alexander Ambrus, Mgr. Dávid Balázs, Marek Szabó Dózsa  
Proti: 0   
Zdržal sa:  4 Ing. Peter Gubala, Peter Iván, Gejza Milko, , Róbert Vajda 
Neprítomný:  0 

OZ neschválilo žiadosť OZ HORKAI o zrušenie časti uznesenia – Uznesenie č. 12/5-2023 bod B. 

K bodu 8 Rôzne 

Poslanci OZ nemali žiadne dotazy. 
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K bodu 9 Záver 

Nakoľko boli vyčerpané všetky body programu zasadnutia, pán starosta poďakoval prítomným za 

účasť a ukončil zasadnutie OZ. 

 

V Gemerskej Hôrke, dňa 29.3.2023 

Zapísala :  

Ing. Eleonóra Iván  ......................................  

 

 .......................................................  

Gejza Milko 
starosta obce 

Overovatelia: 

Mgr. Dávid Balázs   ......................................  

Peter Iván   ......................................  

 

 


